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ordförande     
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Dag för justering Utses att justera 
Omedelbar justering Johan Nilsson (M) och Stefan Johansson (S) 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………...... 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

……………………………………… 

Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande 
 

 

 

 

 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim  

Sekreterare 

 

§§ 1–17 

Antal blad 27 
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Sammanträde torsdag 23 maj 2019 kl. 18.00–19.20 

Plats: Medborgarkontoret, Älvsjö 

 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/närvarolista 

 

Utses att justera 

Ordförande Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande Stefan Johansson (S) 

 

Omedelbar justering 

§§ 5 och 7 

 

 

 

 

       

……………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

………………………………… 

Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande 

 

 

 

 

…………………………………. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering 

Vice ordförande Stefan Johansson (S) utses att tillsammans med 

ordförande Johan Nilsson (M) justera protokollet. 

 

Tid för justering: måndag 27 maj 2019 
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§ 2 
Upprop 
Upprop förrättas och tjänstgöringslistan fastställs. Närvaron 

redovisas i protokollet. 
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§ 3 
Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställs med ändringen att punkt 11 ”Protokoll 

från funktionshinderrådet” utgår.  
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§ 4 
Anmälan av föregående protokoll  

Det anmäls att protokoll daterat den 25 april 2019 justerades 29 

april 2019. Det anmäls att protokoll daterat den 15 maj 2019 

justerades omedelbart efter sammanträdet. 
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§ 5 
Tertialrapport 1 – 2019   
ÄLV 2019/154 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

tertialrapport 1 2019, punkt 1-7, och överlämnar den till 

kommunstyrelsen och stadens revisorer.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

I tertialrapporten redogör nämnden för uppnådda resultat och 

analyserar eventuella avvikelser för verksamhet och ekonomi 

jämfört med verksamhetsplanen och de förväntade resultaten.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 5 maj 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande från (S) 

Stefan Johansson med flera (S) anmäler ett särskilt uttalande enligt 

nedan. 

Tertialrapport ett visar effekterna av en budget som prioriterar 

skattesänkning framför välfärd. När kommunfullmäktige beslutade 

om en lägre skattesats lovade den borgerliga majoriteten att skola 

och omsorg inte skulle drabbas. Inte heller ambitionerna för 

bostadsbyggande och infrastruktur skulle påverkas. 

 

Men i den första tertialrapporten ser vi uppenbara risker att dessa 

löften inte kommer hållas. Anslagsuppräkningar inom välfärden 

riskerar att leda till större barngrupper och mindre möjligheter för 

personer med funktionsnedsättning att få den omsorg som de 

behöver. Parallellt ser vi en utveckling där bostadsbyggandet 

stannar av vilket riskerar leda till ökade svårigheter för 

stockholmarna att finna ett boende vilket i sin tur riskerar leda till 

ökade kostnader till följd av svårigheter att hitta boenden för 

familjer i utsatta situationer. 

 

Den goda ekonomi som staden haft de senaste åren riskerar nu, till 

följd av skattesänkningen och den styrande majoritetens oförmåga 

att anpassa kostnaderna efter intäkterna, att leda till underskott i 

staden. Under årets första månader har kostnaderna ökat med dryga 

fem procent samtidigt som intäkterna ökat med drygt en procent. 

Stadsledningskontoret har konstaterat att en sådan politik är 

långsiktigt ohållbar. 
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Vi Socialdemokrater föreslog kommunfullmäktige att besluta om en 

annan inriktning för Stockholm. En politik som grundades i en 

ansvarsfull finansiering av en verksamhet som skulle sträva mot ett 

Stockholm för alla. Den hade inneburit betydande satsningar på 

välfärden i form av förskola, omsorg om personer med 

funktionsnedsättning och äldreomsorg för att bara nämna några 

exempel. Samtidigt innehöll budgeten ambitiösa investeringar i 

klimat, bostadsbyggande och infrastruktur. Vi kommer fortsatt driva 

sådana förslag. 

  

De 9,3 miljoner mer till välfärden som kommit vår stadsdel till del 

om Socialdemokraternas budgetförslag gått igenom skulle haft stor 

betydelse i arbetet med de utmaningar som tertialrapporten påvisar. 

Det som oroar är målen om en bra arbetsgivare och målet om 

budgethållning som tertialrapporten redan nu visar kommer vara 

svårt att hålla. Detta kräver agerande och en aktiv översikt. 

  

Vi Socialdemokrater blir inte tryggare i rapporten om de 

utmaningar vi lyfte upp i verksamhetsplanen för året. Att fler i 

stadsdelen ska känna sig tillfredsställda med både kultur och 

idrottsaktiviteter på sin fritid och känner sig tillfreds med dessa 

verksamheter är en viktig del i det förebyggande trygghetsarbetet. 

  

Vi känner fortfarande en stor oro när stadsdelen växer i den 

omfattning som den gör över att det inte finns tillräckligt med 

personal i förskolan. Vi ser att om vi inte omedelbart tilldelar extra 

resurser kommer vi möta stora utmaningar där vi bränner ut 

personalen. Sänkta ambitioner jämfört med 2018, där vi ser att 

prognosen visar att vi delvis tros uppfylla målet för att bli en bättre 

arbetsgivare, gör oss extra oroliga över hur detta kommer påverka 

verksamheterna på sikt, främst inom förskolan. 

 

Tryggheten är extremt viktig för att utveckla Älvsjö och för att ta 

hand om alla som bor här. Det viktigaste är förebyggande åtgärder 

som är avgörande för att på sikt skapa en tryggare upplevd känsla i 

närmiljön, men det är också väldigt viktigt att ge lokala 

föreningslivet och bonden i området möjlighet att gemensamt 

genomföra aktiviteter och ges en större del i arbetet att skapa ett 

Älvsjö för alla. Där skulle en satsning på medborgarbudget kunna 

vara ett lysande exempel för att fortsätta skapa en tryggare stadsdel. 

För oss socialdemokrater är det viktigt att alla är trygga, det har vi 

arbetat aktivt med både politiskt under förra mandatperioden och 

även på individuell basis som förening för att involvera boende i 

området. 

 

Vi ser de stora utmaningarna stadsdelen har framför sig och vi hade 

behövt de pengar vi socialdemokrater föreslog i vårt budgetförslag 

för att skapa ett Älvsjö för alla!  
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§ 6 
Delegation om polisanmälan vid misstanke om folkmord, 
brott mot mänskligheten och grov krigsförbrytelse 
ÄLV 2019/161 

Beslut 

Stadsdelsnämnden delegerar rätt till sociala delegationen att 

polisanmäla vid misstanke om folkmord, brott mot mänskligheten 

och grov krigsförbrytelse.  

 

Ärendet 

Kommuner kan, inom ramen för gällande regelverk, samarbeta med 

Polismyndigheten ifråga om att hantera personer som återvänder till 

Sverige efter att ha deltagit i väpnade konflikter. 

 

Stockholms stad har ambitionen att mer aktivt utnyttja de 

möjligheter som finns att samarbeta med Polismyndigheten.  

 

Förvaltningen föreslår, utifrån stadsledningskontorets 

rekommendationer, att nämnden delegerar rätt till sociala 

delegationen att polisanmäla vid misstanke om folkmord, brott mot 

mänskligheten och grov krigsförbrytelse. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 11 april 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Roland Johansson (SD) anmäler att Sverigedemokraterna avstår 

från att delta i beslutet. 
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§ 7 
Stockholmsmodellen – förslag på ett strukturerat 
arbetssätt för myndighetsgemensam samverkan kring 
målgruppen sjukskrivna individer som saknar 
sjukpenninggrundande inkomst  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2019/528 
ÄLV 2019/147 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Stockholmsmodellen för 

synpunkter. Förvaltningen ställer sig positiv till 

Stockholmsmodellen och en ökad tydlighet, struktur och 

likställighet inom Stockholms stad för att stärka samordningen för 

att den enskilde ska kunna öka sin arbetsförmåga och få ett arbete 

och/eller bli självförsörjande. Förvaltningen bedömer att modellen 

kan underlätta och stärka samverkan mellan parterna.  

 

Förvaltningen ser svårigheter i att få till en överenskommelse och 

att den följs med hälso- och sjukvården utifrån de utmaningar som 

socialtjänsten möter idag.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 30 april 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande från (V) 

Mattias Håkansson med flera (V) anmäler ett särskilt uttalande 

enligt nedan. 

I sak har vi inte mycket att invända mot förslagets innehåll, mer än 

ett allmänt påpekande om att fungerande myndighetssamverkan kan 

vara mer krångligt, tidsödande och kostsamt att få till stånd än man 

vill tro. När nu Arbetsförmedlingen skärs ned kraftigt kommer det 

dessutom att till det sämre påverka den roll man tänks spela inom 

Stockholmsmodellen. Det finns dock skäl att påminna om 

bakgrunden till att dylika beslut ens behöver fattas. 
 
De senaste tio åren har kommunernas socialtjänst redan övertagit 

försörjningsansvaret och/eller ansvaret för stödinsatser från flera 
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grupper som tidigare omfattades av statliga trygghetssystem och 

insatser. Det är en trend som accelererade under Alliansens tid 

vid makten. Det handlar om arbetslösa som inte får a-kassa på 

grund av hårdare regler. Långtidssjukskrivna som fråntagits 

sjukpenning inom ramen för den så kallade rehabiliteringskedjan, 

och människor som haft tidsbegränsad sjukersättning i olika 

kombinationer. Hit hör också den grupp som föreliggande förslag 

handlar om: sjukskrivna utan SGI, så kallade nollklassade. 

När socialförsäkringarna skärs ned hamnar många till slut I 

det sista skyddsnätet: socialtjänsten. Det betyder också att 

socialtjänsten fått allt fler och allt mer komplexa 

arbetsuppgifter. 

 

I en tillsynsrapport från december 2018, som omfattade 1088 besök 

på socialkontor i hälften av landets kommuner, gav 

Arbetsmiljöverket en mycket mörk bild av socialsekreterarnas 

arbetsmiljö. Deras arbetsbelastning är ”alarmerande hög”, 

sjukfrånvaron och ohälsan likaså, och personalomsättningen 

”uppseendeväckande hög”, enligt verket. 

Älvsjö synes inte vara något undantag. 
 
Och den situationen kan framöver väntas bli än värre när de stora 

nedskärningarna inom Arbetsförmedlingen slår igenom. Därför har 

vi tidigare begärt en närmare analys inom förvaltningen (SDN 

190425 §23) av vad dessa kan innebära. 
 
Mängder av människor har redan blivit fattiggjorda genom att bli 

utkastade ur socialförsäkringssystemen. Socialsekreterarnas 

arbetsmiljö riskerar passera smärtgränsen. Nya arbetssätt och 

arbetsuppgifter behöver noga utvärderas tillsammans med 

skyddsombud och fackliga företrädare. 
 
Men vi oroas också för det övergripande mönstret där nämndens 

budget ansträngs och det lokala politiska handlingsutrymmet 

minimeras. 
 
Därför menar vi att stadsdelsnämnden som sådan, men också 

alla politiker inom sina respektive partier, bör protestera mot 

den återkommande övervältring av ansvar från stat till 

kommuner till stadsdelar, som nu tillåtits pågå alltför länge. 
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§ 8 
Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
ÄLV 2018/84 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 4 april 2019 till och med 5 maj 2019 anmäls. 
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§ 9 
Redovisning av delegationsbeslut 

ÄLV 2018/120 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger förteckning för januari 2019 över beslut 

av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

Ärendet 

Förteckning för maj 2019 över beslut fattade av tjänstemän enligt 

delegation anmäls enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enligt delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare (ansvarig chef) 

3:2  Direktupphandling 

av flytt av arkivskåp 

Diarienummer: 

2.2.1.215-2018 

 Eva Frykler/ Sabrina Hansson 
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§ 10 

Förslag till Stockholms stads kemikalieplan 2020-2023  
Svar på kontorsremiss från miljöförvaltningen, MHN dnr   
2018-15804 
ÄLV 2019/122 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet. 

 

Förvaltningen konstaterar att den föreslagna kemikalieplanen 

ersätter den befintliga planen och att den nu aktuella planen är 

tydligare i den meningen att ambitionsnivån i flera avseenden höjts 

och åtgärder preciserats för att visionen om ett giftfritt Stockholm 

ska infrias. Förvaltningens utlåtande avgränsas till de delar som 

berör stadsdelsförvaltningarna. 

 

Förvaltningen ombeds att besvara frågorna om planens åtgärder är 

genomförbara och om rätt verksamhet är utpekade som ansvariga 

för att genomföra och följa upp att planen efterlevs. Förvaltningen 

kan i sak inte peka på otillräckligheter eller nödvändiga justeringar, 

utan förutsätter att miljöförvaltningen i samarbete med kemikalie-

centrum i denna andra upplaga har fångat upp eventuella svagheter  

i de processer som beskrivs eller brister som påtalats under den tid 

planen varit vägledande. Utpekade ansvariga att genomföra och 

följa upp planen och de metoder som finns att tillgå för att planen 

efterlevs bedömer förvaltningen vara rimliga. 

 

Förvaltningen välkomnar den nya kemikalieplanen och bedömer att 

planen är ett viktigt instrument att förbättra Stockholmarnas hälsa 

och miljö, särskilt barnens. Avslutningsvis menar förvaltningen att 

en förutsättning för att planen ska få det genomslag och förändrade 

beteende som planen ger uttryck för, bör miljöförvaltningen och 

särskilt kemikaliecentrum, få de förutsättningar som krävs. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett kontorsutlåtande 

daterat 17 april 2019. 
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§ 11 
Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

Ärendet utgår.  
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§ 12 
Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 16 maj 2019 anmäls. 
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§ 13 
Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 16 maj 2019 anmäls. 
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§ 14 
Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- 

och planfrågor daterade 3 april 2019 anmäls. 
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§ 15 
Information från förvaltningen 

 

Daniel Granström, avdelningschef, informerar om att förvaltningen 

varit i kontakt med Peab angående vildtulpanerna i Långbro park. 

Nämnden får också information om trafikkontorets planer kring  

vändplanen på Älvsjö torg. Vidare lämnas information om 

sommartorg samt kulturförvaltningens aktiviteter på torget i 

sommar. 

 

Avdelningschefen Göran Sjödin informerar om kollo och 

feriearbete. 

 

Nämnden beslutar, efter förslag från stadsdelsdirektör Anne-Marie 

Tingeborn, att ett verksamhetsbesök ska ordnas för nämnden den 19 

september klockan 12.00 till 17.30.  

 

Förvaltningen kommer att gå ut med en medborgarfråga om vilket 

innehåll en eventuell mötesplats skulle ha. Invånarna är välkomna 

att lämna in förslag till förvaltningen.  
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§ 16 
Frågor från nämnden 

 

Skrivelse om stoppade trygghetsinvesteringar 

Dnr ÄLV 2019/214 

Stefan Johansson med flera (S) anmäler en skrivelse. 

 

Det offentliga rummet tillhör alla. Alla, oavsett kön och ålder, ska 

kunna känna sig trygga överallt i vår stad. Därför införde vi 

socialdemokrater 2018 en trygghetsfond med 200 miljoner som 

stadsdelsnämnder och facknämnder kan söka medel ur. Nämnderna 

kan ansöka om medel för att göra stadsmiljöåtgärder som 

förebygger brott och bidrar till ökad trygghet, säkerhet och trivsel. I 

dialog med medborgarna, polis, handlare, föreningsliv och andra 

aktörer har nämnderna identifierat otrygga platser och miljöer som 

med enkla hjälpmedel kan bli tryggare. Under det gångna året 

beslutades om investeringar för nästan 100 miljoner kronor och 

resultaten av åtgärderna som har gjorts med hjälp av 

trygghetsfonden har varit god.   

  

Älvsjö stadsdelsnämnd ansökte och beviljades medel ur 

trygghetsfonden under 2018 för ett antal trygghetsinvesteringar. 

Tyvärr hann stadsdelen inte kommit igång med alla projekt under 

det gångna året därför ansökte nämnden hos kommunstyrelsen om 

ombudgetering av projekten. 

  

Varför majoriteten i stadshuset har avslagit ombudgetering av 

trygghetsinvestering av  Prästgårdsparken är obegripligt. Polisen har 

vid flera tillfällen pekat ut behovet av bättre belysning och lägre 

växtlighet i parkerna närmast Älvsjö centrum där det pågår 

droghandel. Målet med investeringen på 1,8 miljoner kronor var att 

upprusta och komplettera med belysningen i parken för att öka 

tryggheten för parkens besökare och boende kring parken. Att 

stoppa en redan beslutad investering är inte rimligt särskilt när 

behovet av trygghetsåtgärder kvarstår. Det är inte heller rimligt att 

stadsdelsförvaltningen ska behöva skriva en ny ansökan för en 

investering som beviljades för mindre än ett år sedan. Det är att öka 

byråkratin och slösa med stadsdelarnas begränsade resurser. 

  

Vi anar att de investeringar som har stoppats runt om i staden 

hänger ihop med att den styrande majoriteten har minskat 

trygghetsfonden med 70 miljoner kronor för att finansiera sina 

kortsiktiga skattesänkningar. Det är beklagligt stockholmarnas 

trygghet inte prioriteras högre. Vi socialdemokrater kommer 

fortsätta verka för att Stockholm ska vara en öppen stad och alla 

stadsdelar ska vara trygga. 
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Därför undrar vi: 

 

1. Varför behöver Älvsjö stadsdelsnämnd söka godkännande 

för trygghetsinvesteringar för Prästgårdsparken igen? 

2. Hur kan bedömningen på någon månad ändras från behov av 

trygghetsinvesteringar till att behovet inte är tillräckligt? 

3. På vilket sätt gynnar det Älvsjöborna att budgeterad 

investering dras in? 

 

Skrivelsen anmäls till förvaltningen för beredning. 

 

Skrivelse om särkost inom Älvsjö hemtjänst 

Dnr ÄLV 2019/212 

Stefan Johansson med flera (S) och Mattias Håkansson med flera 

(V) anmäler en skrivelse. 

 

Under förra mandatperioden så upprättade den dåvarande 

majoriteten hemtjänst i egen regi i Älvsjö. Den har visat sig vara 

mycket framgångsrik med hög efterfrågan. Men även framgångsrika 

verksamheter behöver ses över och utvecklas. Brukare med bl.a. 

diabetes har hört av sig och meddelat att den mat som serveras inte 

går att äta med den sjukdomsbild brukaren har. Det är djupt oroande 

att Älvsjös hemtjänst serverar mat som våra brukare inte kan äta 

pga. sin sjukdomsbild. 

  

Vi har även fått vittnesmål om att maten inte alltid är helt 

tillfredsställande i smakväg. Ett exempel är de såser hemtjänsten 

lagar på plats. Detta leder till att flera väljer att inte äta den mat som 

behövs då smakerna inte är tillfredsställande. I längden kan 

undernäring, förutom ett försämrat psykiskt mående, leda till ett 

ökat vårdbehov då följderna kan bli minskad muskelmassa, vilket i 

sin tur ökar risken för fallskador och en försämrad förmåga att klara 

sig själv. Detta kan enkelt avhjälpas genom utbildning av 

personalen i både kost och matlagning. 

  

Därför undrar vi 

1. Hur arbetar hemtjänsten för att stimulera aptit, främja 

matglädje och erbjuda den mat som brukarna behöver? 

2. Vad skulle det kosta att utbilda personalen inom kost och 

matlagning, och hur kommer det att följas upp? 

 

Förvaltningens svar 

Förvaltningen informerar om att alla insatser utgår från 

biståndsbeslut och att den enskilde själv bestämmer över sina inköp. 

Flera brukare beställer mat från restaurangen där tydliga krav finns 

på näringsinnehåll. Förvaltningen arbetar också med programmet 

Nollvision undernäring som medarbetare kommer att få utbildning i 
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under augusti. Hemtjänsten kommer också kunna delta i 

utbildningen Mat och måltider. Vidare har förvaltningen sökt 

pengar för att i samverkan mellan hemtjänsten, servicehuset och 

aktivitetscentret arbeta med att förebygga ofrivillig ensamhet vid 

måltiderna. Pengar har också sökts för utbildningar om kost, hälsa 

och välbefinnande.  

 

Inom hemtjänsten finns inget hälso- och sjukvårdsansvar varför 

verksamheten inte genomför uppföljning. Uppföljning av den 

enskilde ansvarar primärvården för. Förvaltningen gör däremot 

uppföljningar utifrån brukarundersökningarna.   

 

 

Skrivelse om heltiden i förskolan 

Dnr ÄLV 2019/215 

Stefan Johansson med flera (S) anmäler en skrivelse. 

 

Förskolan är en viktig plats för våra barn i stadsdelen att utvecklas. 

Det är även en plats där integrationen börjar. Forskningen visar att 

barn som går i förskola tenderar att klara resterande skolgång bättre 

senare i livet. Förskolan har en viktig plats i samhället, inte bara för 

barnen, det ger också båda föräldrarna möjlighet att arbeta för att 

försörja sig och sin familj. Jag tror att samtliga partier här i 

stadsdelen är nöjda med den förskola vi har, och extra nöjda över 

dom förskolorna förvaltningen driver här i Älvsjö. 

  

Hur mycket tid och dagar ett barn behöver på förskolan är alltid en 

individuell fråga. Vissa barn kan behöva lite fler timmar, andra barn 

kan behöva lite färre timmar. Men något som är viktigt för alla barn 

i sin uppväxt är att vara i miljöer och grupper av människor och 

vänner. Det underlättar för att skapa sociala kontakter i vuxenlivet 

och har stor betydelse för de stora utmaningar vi idag har med 

vuxnas ensamhet. 

  

De flesta barn trivs väldigt bra på förskolan tillsammans med sina 

kompisar, barnskötare, förskolelärare och övrig personal. Många 

föräldrar kämpar med problemet att barnen vill vara kvar på 

förskolan och inte gå hem när det är dags. 

  

Barn har en förmåga att se vissa situationer klarare än vad vi vuxna 

gör och har svårare att förstå varför olika personer behandlas på 

olika sätt. Att då ge olika barn olika mycket tid i förskolan är svårt 

för många barn att förstå. Varför deras bästa kompis ska ges fler 

pedagogiska timmar än just dom är svårt att förklara. Likaså att ett 

barn som går och väntar i flera månader på att äntligen få bli 

storasyskon, får betala med färre timmar med sina kompisar i 

förskolan. 
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Även föräldrarnas perspektiv bör beaktas.  Alla föräldrar vet att det 

tar massor av tid och uppmärksamhet att ha en bäbis i hemmet. Att 

vara hemma som föräldraledig ger möjligheten att kunna ta hand 

om sin nyfödde och samtidigt ta hand om allt annat hemma som 

måste skötas, för att sedan kunna vara tillsammans hela familjen på 

eftermiddagen så att alla barn kan få den uppmärksamhet och 

bekräftelse dom behöver. Detta gör att varje timme för föräldern är 

en viktig timme för att kunna ge alla sina barn den tid dom behöver. 

  

Därför undrar vi hur många barn i Älvsjö som har drabbats av 

avskaffandet gällande rätten till heltid i förskolan från den 1 

februari? 

 

Förvaltningens svar 

Förvaltningen svarar att det rör sig om drygt 90 barn. Förvaltningen 

informerar om att det finns möjlighet att beviljas utökad tid förutsatt 

att vissa villkor uppfylls, exempelvis om barnet växelvis bor hos en 

vårdnadshavare i Älvsjö, om vårdnadshavaren studerar, om 

vårdnadshavare inte arbetar eller inte tar ut föräldraledighet eller om 

barnet är i behov av särskilt stöd.  

 

Skrivelse om ett grönare Älvsjö 

Dnr ÄLV 2019/213 

Stefan Johansson med flera (S) och Mattias Håkansson med flera 

(V) anmälde en skrivelse.  

 

Att göra allt vi kan för en grönare och hållbarare utveckling är något 

vi som stadsdel aktivt måste arbeta med. Under den förra 

mandatperioden genomfördes flera åtgärder för att minska både 

utsläpp och matsvinn inom stadens verksamheter. Det är bra att det 

arbetet påbörjats och nu måste vi ta nästa steg. 

  

Stockholmshem arbetar idag tillsammans med QualiFare med 

hållbarhetsprojekt matoptimering. Ett av projekten är ”Ett grönare 

Solberga”, som fokuserar på hur vi kan odla mat själva för att 

minska utsläppen, men även få bättre koll på hur mycket mat som 

behövs den enskilda dagen för att minska matsvinnet. 

  

En odlingsvägg på 50 kvm genererar grönsaker till en skola på 600 

elever för ett helt år. Det är inte bara bra för miljön, utan även 

ekonomiskt hållbart. Dessa odlingsplatser finns i olika varianter, där 

varje enskild plats kan designas för bästa optimala utformning. Ett 

exempel som ses över nu är odlingsvägg som är roterande vilket gör 

att alla kan ges möjlighet att arbeta med väggen, även om du inte 

själv har möjlighet att stå. Detta skulle också kunna vara ett tillfälle 

för stadsdelen att skapa fler hållbara arbeten inom området. Därför 

undrar vi 
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1. På vilka platser och inom vilka verksamheter skulle Älvsjö 

kunna ha odlingsväggar? 

2. Skulle Älvsjö stadsdelsnämndsområde kunna bli 

självförsörjande av grönsaker? 

3. Vilka platser skulle vi kunna odla matfisk på? 

4. Inom vilka verksamheter skulle vi kunna använda den 

egenodlade matfisken? 

5. Hur mycket matsvinn skulle minskas? 

6. Hur mycket utsläpp kommer vi kunna minska ifall vi 

använder oss av detta? 

 

Skrivelsen anmäls till förvaltningen för beredning. 

 
Inkomna handlingar 

Vid förra sammanträdet framfördes önskemål om att förse nämnden 

med inkomna synpunkter, klagomål och synpunkter digitalt i 

samband med övergång till digitala handlingar i Meetings+. 

Förvaltningen svarar att en förteckning kommer publiceras i 

Meetings+. Registraturen är behjälplig om ledamöterna önskar ta 

del av ett specifikt ärende. Nämnden svarar att de önskar att 

förvaltningen ser över en lösning där alla handlingar tillgängliggörs 

för nämnden.  
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§ 17 
Protokoll från sociala delegationen 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen daterat 9 maj 2019.  
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